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Referat 
Bestyrelsesmøde fredag 20. november 2015, kl. 18 

 
 

Til: Flemming Olsson, Ina Nielsen, Katrine Eriksen, Peter Krogh, Anne Mine Møller Petersen og 
Michael Riber 
Administrationen: Helle Eriksen og Nikolaj Larsen 
 
 
1. Godkendelse af sidste mødereferat 
Referat fra seneste bestyrelsesmøde blev godkendt og underskrevet. 
 
 
2. E-mail beslutninger til referat 
Mine har ansøgt om, at VAF Warriors som vinder af unionsmesterskabet i FS-tunnel kan deltage som 
landshold i VM i FS-tunnel i 201, og at der bevilges 20.000 kr. til deltagelse. 
Bestyrelsen imødekom ansøgningen. Udgiften er indeholdt i budgetforslaget. 
Bestyrelen besluttede samtidig, at under hensyn til det stærkt stigende antal discipliner og 
underdiscipliner, som IPC tilbyder konkurrence i, skal spørgsmålet om, hvor mange og hvilke 
konkurrencer DFU skal sende deltagere til, være et emne på bestyrelsesseminaret 2016.  
 
3. Kort information fra administrationen 
A: Sekretariatsleder 
DIF Konsulentaftale 
Administrationen har d. 17. november 2015 holdt møde med DIF-konsulent Anne Birgitte Madsen 
omkring genforhandlingen af DFU’s aftale med DIF om tilskud til konsulent. Der var enighed om, at 
konsulentaftalen forlænges for 2016-2017 med enkelte rettelser i målsætningerne, bl.a. i forhold til 
DIF’s politiske program. 
 
Momsfritagelsen for personbefordring  
I forbindelse med storflystævnerne i år med indleje af skyvan fra Pink i Østrig løb FDK ind i 
problemer med de østrigske afgiftsmyndigheder, der forlangte, at der skulle betales østrigsk moms af 
flylejen. FDK anmodede DFU om bistand, og DFU’s administration gik videre til DIF. Med bistand fra 
DIF blev sagen bragt til et positivt resultat, så det nu er slået fast, at de danske faldskærmsklubber 
ikke skal betale moms af leje af fly fra EU. 
 
B: Udviklingskonsulent 
Intet nyt 
 
 
4. Regelmæssig økonomistatus til bestyrelsesmedlemmer og udvalg 
Intet nyt 
 
5. Konkrete punkter til drøftelse og beslutning 
A: FS landshold 2016 
Efter seneste bestyrelsesmøde blev det meddelt, at Kenneth Gajda desværre har måttet opgive at 
træde ind på Anne Mines plads i i VAF Warriors, og af holdet derfor har besluttet, at man ikke kan 
være landshold i 2016. 
Dette gav anledning til revurdering af elitebudgettet for FS 2016.  
Efter drøftelse blev det besluttet, at Pangea som 2. hold i projektet tilbydes at rykke op som 1. og nu 
eneste hold på projektet og som udgangspunkt overtager den bevilling 150.000 kr., der i 
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budgetudkastet er afsat til 1- holdet, mens bevillingen på 70.000 kr. til 2. holdet, udgår. 
  
Der var imidlertid enighed om, at inden endelig bevilling holdes der et møde med Pangea om blandt 
andet  
- Træningsplan 2016 
- Holdets planer for 2017 og frem 
- Breddearrangementer - planlagt og tildelt i budgettet 
- Holdets personlige fremtoning, signalværdi, rollemodeller for bredden og repræsentanter for DFU 
- Krav til indsendelse af bilag med udgifter både for bredde- og eliteaktiviteter 
- dokumentation for, at alle på holdet kan få tilladelse til indrejse i USA. 
I mødet deltager Mine som SU-formand, Michael som AU-formand og Nikolaj som repræsentant for 
administrationen.  
 
Vedrørende spørgsmålet om, hvorvidt Pangea som landshold skal deltage ved VM i Chicago, var der 
enighed om, at dette ikke endeligt afgøres nu, men udskydes til den 1. juni 2015 afhængigt af en 
evaluering af forløbet vedrørende de aftaler, der indgås.  
 
Bestyrelsen besluttede desuden, at der som et led i en satsning for at rekruttere flere kvinder i 
sporten afsættes et støttebeløb på 20.000 kr. til FS-holdet Valkyrie. Der bevilges også tøjpakker. 
Bevillingen er dog betinget af, at holdet opnår minimum 10 points ved DFU Open.  
Bestyrelsen understregede, at der herved udelukkende er bevilget støtte i 2016 og på ingen måde 
stillet i udsigt, at der bliver tale om en længerevarende satsning. 
 
Under drøftelserne blev det nævnt, at det kan være uhensigtsmæssigt, hvis bestyrelsesmedlemmer 
taler med folk uden for bestyrelsen om spørgsmål, der hører under et andet bestyrelsesmedlems 
ansvarsområde, ikke mindst hvis det sker uden efterfølgende at informere bestyrelseskollegaen om, 
hvad der er sagt.  
Der var enighed om, at naturligvis kan alle i bestyrelsen tale med medlemmerne; men der skal 
udvises omtanke og tilbageholdenhed, hvis det drejer sig om spørgsmål, som en anden i bestyrelsen 
er hovedansvarlig for. Der skal udvises respekt for hinandens sagsområder, og man skal sørge for at 
informere sin bestyrelseskollega, hvis man har snakket med nogen om noget, der falder ind under 
kollegaens sagsområde.  
 
 
B: Budget 2016 
Der var enighed om, at med de rettelser, der fremgår af de beslutninger, som er taget under mødet, 
er bestyrelsens budgetforslag på plads til fremlæggelse på formands/budgetmødet i morgen.  
 
Anne Mine præciserede, at der er visse af beslutningerne omkring elitebudgetterne, som hun ikke har 
været enig i.   
 
C: Dialog omkring punkter og forberedelse til Formands- og budget mødet 
Det blev aftalt, at bestyrelsen ville gennemgå præsentationen for formands- og budgetmødet d. 21. 
november om morgenen, umiddelbart inden mødet startede. 
 
 
6. Opfølgning på aftalte opgaver 
A) - Nyt DFU.DK – Ansv. Nikolaj 
Nikolaj og Michael havde ikke noget nyt vedrørende kravsspecifikationen, idet det endnu ikke havde 
været muligt at holde møde. Michael vil sørge for snarest at holde møde.. Michael indkalder DFU’s 
administration til møde omkring kravsspecifikation, som skal være grund 
 
B) - Forsikring – Ansv. Peter K. 
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Peter oplyste, at det viste sig, at det ikke er muligt for DFU at få nogen ordning med Gjensidige, som 
det svenske faldskærmsforbund har en fordelagtig forsikringsordning med. Det er svært at få et 
tilbud uden at have en skadesstatistik.  
Der var enighed om ikke at arbejde videre med projektet om at forsøge at skaffe et attraktivt 
ulykkesforsikringstilbud til DFU’s medlemmer.   
DFU’s administration informere om det på hjemmesiden.  
Peter oplyste, at DFU har haft 3 skadesanmeldelser ansvarsforsikringen – ”BL 9-1” forsikringen -  i 
2015. Hver skade koster 2.000 kr. i selvrisiko, som betales af den pågældende klub. 
 
 
7. Informationsdeling fra bestyrelsesmedlemmer 
A: Formand 
Flemming deltog d. 5. november 2015 i dialogmøde i KUF (kontorfællesskabet).  
Mødet handlede blandt andet om den forestående flytning af KUF til nye lokaler, forventet i april/maj 
2016. 
Der var enighed i bestyrelsen om, at der skal fokuseres på, at DFU’s ansatte har et tilfredsstillende 
arbejdsmiljø. Nikolaj vil holde bestyrelsen orienteret i forhold til støjniveau med mere. 
  
B: Næstformand 
Mine informerede om, at ved World Air Games i Dubai i starten af december vil det først være de tre 
danske CP-deltagere, der kommer i konkurrence, mens præcisionsholdet først starter senere.  
 
C: Teknisk sekretær 
MU årsseminar 
Katrine meddelte, at på MU-årsseminaret blev Johnni Meier, CJ, valgt som nyt medlem, og Peter 
Faaborg genvalgt, begge uden modkandidater. MU består således nu af Martin Søeby Mikkelsen, VAF, 
Peter Faaborg, SFH, Michael Boe Laigaard, WJ og Johnni Meier, CJ, med Martin som formand. 
Bestyrelsen godkendte udvalg og formand.  
 
Tandemexaminers 
IU har i samråd med tandemmasterexaminerne indstillet Martin Bro Andersen, Aversi, og Peter 
Christensen, FS-2000, til at overtage hvervet som tandemmasterexaminere, idet de nuvørende, 
Johnni Meier og Mike Petersen, gerne vil stoppe i løbet af 2016. Det er, jf. budgetønskerne fra IU, 
planlagt at holde et seminar med Jay Stokes som underviser for at opgradere de to kommende 
tandemmasterexaminere. 
Bestyrelsen godkendte indstillingen.  
 
Der er desuden indstillet to personer som hjælpeexaminere.  
Bestyrelsen slog fast, at DFU kun har to examinere for henholdsvis tandem og AFF. Det står 
examinerne frit for at inddrage dygtige og erfarne tandemmastere/AFF-instruktører i den praktiske 
afvikling af kursus, eksamen og eventuelt også konverteringsspring og genopfriskningsspring, ganske 
som IU trækker på erfarne I’ere som medeksaminatorer til instruktøreksamen. Men DFU har ikke 
nogen, der kan betegne sig som hjælpeexaminere. 
Vedrørende kurset bør det derfor tilbydes en større kreds af tandemmastere, som efter IU’s og 
tandemmasterexaminernes vurdering vil være egnede til at bistå tandemmasterexaminerne i deres 
arbejde, og som det vil være relevant at opkvalificere.  
Bestyrelsen understregede videre, at når DFU støtter på uddannelse af en springer til et hverv som 
examiner eller andet, forventes det, at den pågældende virker i en længere periode – ”pay-back”.  
 
Info fra unionsmødet i Trafik- og Byggestyrelsen 
Katrine deltog d. 10. november 2015 i unionsmøde i Trafik- og byggestyrelsen, hvor der for en gangs 
skyld var et punkt af direkte relevans for faldskærm. En ny EU-funderet regel træder i kraft august 
2016, hvorefter alle, der står som operatør for det, der luftfartsmæssigt rubriceres som ”special 
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operations”, skal indberette på et bestemt skema.  For DFU betyder det, at i de klubber, der ejer fly, 
skal der udfyldes et skema. Der vil senere komme nærmere information fra styrelsen, og KDA er 
også på banen med hensyn til information.  
Der var enighed i bestyrelsen om, at det er en opgave, som DFU bør tilbyde klubberne at hjælpe 
med.  
Katrine informerer kort om det på formands/budgetmødet i morgen.  
Katrine bemærkede, at som tidligere er det indtrykket, at styrelsen er hårdt presset 
ressourcemæssigt og benhårdt vurderer hver enkelt sag ud fra cost-benefit hensyn. 
 
D: Økonomisk ansvarlig 
Intet nyt 
 
F: Bestyrelsesmedlem – Peter Krogh 
KDA bestyrelsesmøde  
Peter har været til sit første bestyrelsesmøde i KDA, hvor man meget naturligt brugte en del tid på 
blot at lære hinanden lidt at kende. I øvrigt fremgik det, at KDA-huset i Roskilde vil kost en del penge 
i vedligeholdelse.  
 
E: Bestyrelsesmedlem – Michael Riber 
FFU årsmøde 
Michael havde deltaget i FFU’s årsmøde, der foregik i en god og positiv tone og med en masse 
konstruktive tanker og ideer. Michael fremlagde de foreløbige budgetplaner for freefly 2016, og man 
var tilsyneladende godt tilfredse med, at breddesatsningen blev tilgodeset.  
 
 
8. Eventuelt 
A:IPC- repræsentant 
Flemming har trods flere forsøg ikke fået fat i Peter Kallehave for at høre, om han er interesseret i at 
være alternate delegate for DFU til IPC. Mine sørger for at få sig selv korrekt registreret hos KDA som 
DFU’s IPC-repræsentant.  
B: Herningklubben 
Helle redegjorde for status, herunder for det problem med pladsgodkendelsen, der pludselig har vist 
sig, idet det ikke kun er et formelt spørgsmål om, hvilket navn der er søgt i. Pladsen er blevet ændret 
efter ansøgningen, idet DZDK har anlagt swoopponden, så elevlandingsområdet ikke længere 
opfylder betingelserne. I øvrigt er der efter sigende også blevet nogle uoverensstemmelser med den 
lokale modelflyveklub, der føler sig generet af faldskærmsaktiviteten.  
Flemming ville tage kontakt til Rasmus Fynshave.   
 
9. Evaluering af møde + / - 
 
 
  
__________________  ___________________  _________________ 
Flemming Olsson   Anne Mine Møller Petersen Katrine Eriksen 
 
 
 
__________________  ___________________  _________________ 
Ina Nielsen   Michael Riber   Peter Krogh 
 


